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PORZĄDEK OBRAD: 

1. Przyjęcie porządku obrad.  

2. Informacje zespołu dziekańskiego i sprawozdanie z posiedzeń Senatu z 12.11.2020 

r. oraz 18.11.2020 r. (ref. prof. dr hab. Maciej Jędrusik).  

3. Informacja o aktualnej sytuacji w dydaktyce na WGSR (ref. dr Maria Korotaj-

Kokoszczyńska).  

4. Informacja o przygotowaniach WGSR do ewaluacji jakości działalności naukowej za 

lata 2017-2021 (ref. dr Sylwia Dudek-Mańkowska).  

5. Informacja na temat badań naukowych realizowanych przez pracowników WGSR w 

roku 2020 (ref. mgr Urszula Nikitin).  

6. Przyjęcie protokołu zdalnego posiedzenia Rady Wydziału z dnia 27 października 

2020 r.  

7. Sprawy bieżące.  

 

Posiedzeniu Rady Wydziału przewodniczył Dziekan – prof. dr hab. M. Jędrusik.  

 W celu potwierdzenia tożsamości oraz stwierdzenia kworum, Dziekan przy 

odczytywaniu listy członków Rady Wydziału, poprosił każdą z osób o potwierdzenie obecności 

przez identyfikację wizualną. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad 1. 

Dziekan zgłosił wniosek o przyjęcie porządku obrad oraz poprosił o uruchomienie w 

systemie „Ankieter” głosowania w tej sprawie. 

 W głosowaniu jawnym, w którym wzięły udział 53 osoby z 54 uprawnionych do 

głosowania, Rada Wydziału jednomyślnie (tak – 53; nie – 0; wstrzymuję się – 0) przyjęła 

zaproponowany porządek obrad. 

 Prof. dr hab. M. Jędrusik przekazał wiadomość o śmierci Profesora Mirosława 

Bogackiego - geomorfologa, emerytowanego długoletniego pracownika Wydziału Geografii i 

Studiów Regionalnych Uniwersytetu Warszawskiego. Rada Wydziału uczciła pamięć 

Zmarłego minutą ciszy. 

 

 Prof. dr hab. M. Jędrusik podał do wiadomości, że nagrody jubileuszowe otrzymali: za 

40 lat pracy: dr hab. E. Smolska, prof. ucz.; za 25 lat pracy: dr hab. B. Zagajewski, prof. ucz.; 



za 20 lat pracy: dr M. Krówczyńska. Członkowie Rady Wydziału pogratulowali osobom 

nagrodzonym. 

 Prof. dr hab. M. Jędrusik poinformował, że odbyły się wybory nowych władz 

studenckich. Poprosił Przewodniczącą Rady Samorządu Studentów WGSR I. Ajdacką o 

przedstawienie wyników wyborów. Przewodnicząca podała do wiadomości, że wybory w 

formie zdalnej odbyły się 10 listopada, a ich wyniki uprawomocniły się po upływie tygodnia. 

Przedstawicielami studentów w Radzie WGSR zostali: Iga Ajdacka, Katarzyna Borczon, 

Aleksandra Bruzgo, Jan Kondracki, Robert Piątek, Emilia Stolc, Anita Śmiałkowska, Jakub 

Wojciechowski i Weronika Zys. Do Rady Samorządu Studentów wybrani zostali: Iga Ajdacka, 

Aleksandra Bruzgo, Jan Kondracki, Robert Piątek, Weronika Zys, do Rady Dydaktycznej: Jan 

Goliński, Iga Ajdacka, Robert Piątek i Weronika Zys. W Parlamencie Studentów 

przedstawicielami WGSR są: Weronika Zys i Iga Ajdacka. 

 Dziekan powitał nowych członków Rady Wydziału. 

 

Ad 2. 

 

 Prof. dr hab. M. Jędrusik przekazał, że na Wydział wpłynęły podziękowania za udział 

Wydziału, a  w szczególności dr. W. Pokojskiego w Festiwalu Nauki. Dziekan pogratulował dr. 

W. Pokojskiemu owocnych działań. 

 Prof. dr hab. M. Jędrusik poinformował, że 8 grudnia 2020 r. planuje zwołanie zebrania 

pracowników WGSR. Następnie przekazał informacje z posiedzenia Senatu UW w dniu 

12.11.2020 r. W trakcie obrad Rektor UW podał do wiadomości, że konflikt z zespołem 

badawczym ReMedy w CeNT został załagodzony.  

 Dziekan przypomniał, że toczy się kilka postępowań w sprawie zatrudnienia naszych 

pracowników na stanowisku profesora uczelni. Obecnie są one zawieszone, gdyż skończyła 

działanie Komisja Rektorska ds. Zatrudniania na Stanowiska Profesorów na Uniwersytecie 

Warszawskim na kadencję 2016-2020. Trwa procedura powoływania nowego zespołu 

rektorskiego zajmującego się awansami. W nowej komisji ma znaleźć się jeden przedstawiciel 

z każdego wydziału. Komisja będzie podzielona na podkomisje procedujące zatrudnienia w 

ramach poszczególnych dziedzin nauki. 

 Prof. dr hab. M. Jędrusik powiadomił, że władze ministerialne zapowiedziały przyznanie 

6% podwyżki pracownikom uczelni. Na Uniwersytecie Warszawskim został przygotowany 

algorytm podziału środków. Obecnie czekamy na przekazanie funduszy na zwiększenie 

wynagrodzeń. 

 Dziekan podał do wiadomości, że wkrótce będzie konieczne podjęcie decyzji 

dotyczącej przystąpienia do pracowniczych programów kapitałowych. Osoby w wieku do 55 

roku życia automatycznie będą włączone do programu. Osoby po 55. roku życia osobiście 

będą składały wniosek o przystąpienie do programu. Każdy pracownik będzie miał możliwość 

rezygnacji z uczestnictwa w programie. 

 Prof. dr hab. M. Jędrusik poinformował, że 16.11.2020 r. w formule online odbyło się 

spotkanie przedstawicieli Sojuszu 4UE+. Organizatorem spotkania był Uniwersytet Karola w 

Pradze. 
 Odbyło się również spotkanie Rady Akademickiej Sojuszu 4UE+, na którym ustalono, 

że w połowie grudnia odbędą się wybory przewodniczącego Rady Akademickiej Sojuszu. 

 Uniwersytet Wiedeński zgłosił chęć odnowienia współpracy w ramach Central 

European University. Władze UW spotkają z władzami Uniwersytetu Wiedeńskiego w sprawie 

sojuszu. 



 Dziekan poinformował, że na UAM odbędzie się spotkanie polskich uczelni 

uczestniczących w różnych sojuszach. 

 Prof. dr hab. M. Jędrusik przypomniał, że odbywają się zajęcia w ramach Akademii 

Dziekanów UW. Jest to program, którego celem jest doskonalenie kompetencji liderów 

poszczególnych jednostek Uniwersytetu w zakresie szeroko rozumianego zarządzania. W 

planach jest organizacja Akademii Prodziekanów. Dziekan dodał, że wszystkie osoby pełniące 

funkcje prodziekanów WGSR zostały zgłoszone do uczestnictwa w tym programie. 

Trwają prace nad Programem Wieloletnim UW. Problemem związanym z jego 

realizacją jest niski stopień zaawansowania inwestycji. Obecnymi działaniami związanymi z 

Programem jest podpisanie aneksu o jego przedłużeniu do 2027 roku oraz powołanie nowego 

Komitetu Sterującego Programu. Dziekan dodał, że WGSR stara się włączyć do tego 

Programu. 

 W trakcie obrad Senatu przekazano do wiadomości, że Uniwersytet Warszawski 

prowadzi liczne inicjatywy skierowane do osób z Białorusi m. in. zajęcia z języka polskiego dla 

Białorusinów mieszkających w Polsce realizowane przez wykładowców uniwersyteckich. 

Dziekan poinformował, że WGSR włączył się w pomoc dla Białorusi. Poprosił dr J. Korycką-

Skorupę o przedstawienie szczegółowych informacji na temat podjętych działań. 

 Dr J. Korycka-Skorupa poinformowała, że w ramach pracy magisterskiej zrealizowanej 

przez mgr Nadzeye Avizhych pod kierunkiem dr I. Gołębiowskiej został opracowany atlas 

Białorusi dla osób niewidzących i słabowidzących. Zawiera on około 60 map. W związku z 

brakiem na Białorusi tego rodzaju materiałów dydaktycznych, powstała inicjatywa druku atlasu. 

Publikacja jest finansowana z dotacji dydaktycznej Prodziekan ds. Studenckich, a druk jej jest 

możliwy dzięki wsparciu Biura osób Niepełnosprawnych na UW, które udostępniło wytłaczarkę 

do druku wypukłego. Dr J. Korycka-Skorupa dodała, że część egzemplarzy Atlasu została już 

wysłana na Białoruś. 

 Prof. dr hab. M. Jędrusik poinformował, że trwają konkursy na dyrektorów szkół 

doktorskich UW. Kadencja obecnych dyrektorów kończy się 31.12.2020 r. 

 Dziekan powiadomił, że w trakcie ostatniego posiedzenia Senatu UW przeprowadzono 

wybory członków komisji senackich. Z WGSR zasiadać w nich będą: w Komisji Senackiej ds. 

Polityki Kadrowej – prof. dr hab. M. Solarz, w Komisji Senackiej ds. Finansowych - dr S. Dudek-

Mańkowska, w Komisji Senackiej ds. Rozwoju Przestrzennego - dr M. Grochowski oraz w 

Komisji Senackiej ds. Naukowych jako Przewodniczący - prof. dr hab. M. Jędrusik.  

 Wybrano również członków Uczelnianej Rady ds. Kształcenia. Dziekan przypomniał, 

że Senat UW wybiera 6 członków Rady. 

 W trakcie kolejnego posiedzenia Senatu UW w dniu 18.11.2020 r. Rektor 

poinformował, że Uniwersytet Warszawski jest liderem wśród polskich beneficjentów programu 

Horyzont 2020 pod kątem liczby realizowanych oraz koordynowanych projektów w latach 

2014-2020. UW otrzymał także najwięcej środków finansowych na rozwój badań i innowacji 

wśród polskich instytucji naukowych – blisko 32 mln euro. 

Zostały przyznane nagrody Prezesa Rady Ministrów za rozprawy doktorskie i 

habilitacyjne oraz działalność naukową i wdrożeniową. Wśród wyróżnionych są badacze z 

Uniwersytetu Warszawskiego: prof. Andrzej Udalski wraz z zespołem projektu OGLE, dr hab. 

Magdalena Bieniak, dr hab. Marek Giergiczny, dr Bartłomiej Chromik, dr inż. Dariusz Jaruga, 

dr Tomasz Kociumaka oraz dr Marta Strzelecka. 

 Międzynarodowy zespół naukowców OGLE, kierowany przez prof. dr. hab. Andrzeja 

Udalskiego z Obserwatorium Astronomicznego Uniwersytetu Warszawskiego, ogłosił odkrycie 

najmniejszej planety swobodnej typu ziemskiego.  



 Prof. dr hab. A. Udalski został laureatem ustanowionej przez rząd chilijski Nagrody 

Magellana. Doceniono wkład naukowca w rozwój wiedzy astronomicznej. Zespół pod Jego 

kierownictwem dokonał znaczących odkryć w zakresie badania struktury Drogi Mlecznej, 

Obłoków Magellana i odkrywania planet pozasłonecznych. Podstawą działalności zespołu są 

obserwacje astronomiczne prowadzone za pomocą polskiego teleskopu znajdującego się w 

obserwatorium Las Campanas w Chile. 

 Dziekan zachęcał do zapoznania się z innymi osiągnięciami pracowników UW na 

stronie internetowej uczelni. 

 Poinformował, że spośród pracowników UW do Komisji Dyscyplinarnej przy Radzie 

Głównej Nauki i Szkolnictwa Wyższego na kadencję 2021-2024zostali wybrani: prof. dr hab. 

P. Kruszyński, dr hab. J. Rudnicki i prof. dr hab. K. Szczepanowska-Kozłowska. 

 Uniwersytet Warszawski zawarł nowe umowy o współpracy: z Krajem Basków, 

Chinami, Ukrainą, Japonią (Kobe) i Serbią. 

 Zostały wręczone Nagrody Dydaktyczne Rektora UW w 2020 r. Nagrody otrzymało 4 

laureatów, ponadto przyznano 3 wyróżnienia. 
 Prof. dr hab. M. Jędrusik przekazał, że na UW miał miejsce incydent naruszenia danych 

osobowych z zasobów informatycznych Wydziału Matematyki, Informatyki i Mechaniki UW 

oraz Wydziału Prawa i Administracji. Oba te wydziały mają własne serwery, a uzyskanie 

dostępu do danych przez osobę nieuprawnioną było następstwem błędnych działań osób 

odpowiedzialnych za obsługę serwerów. Toczy się postępowanie prokuratorskie w tej sprawie. 

Dr S. Dudek-Mańkowska poinformowała, że komunikat na ten temat jest dostępny pod 

adresem: https://www.mimuw.edu.pl/incydent-naruszenia-danych-osobowych-w-portalu-mim. 

 Mgr K. Rucińska i dr M. Korotaj-Kokoszczyńska dodały, że sprawa dotyczy niektórych 

pracowników i studentów WGSR. Osoby te otrzymały indywidualnie drogą mailową 

zawiadomienia dotyczące naruszenia ich danych osobowych. 

 Prof. dr hab. M. Jędrusik powiadomił, że w trakcie obrad Senatu UW w dniu 18.11.2020 

r. podjęto uchwałę w sprawie kryteriów, jakie powinni spełniać kandydaci powoływani przez 

Rektora na członków rad naukowych dyscyplin. Są to kryteria opracowane przez Rady 

Naukowe Dyscyplin, do których został dodany przepis mówiący, że w uzasadnionych 

przypadkach Rektor może przyjąć mniejszą liczbę kryteriów niż wskazana przez odpowiednią 

radę naukową dyscypliny, a Kandydatów spełniających te kryteria, Rektor powołuje po 

przeprowadzeniu konsultacji z właściwym kierownikiem jednostki organizacyjnej Uniwersytetu 

oraz przewodniczącym rady naukowej dyscypliny. Dziekan dodał, że z 13 kandydatów do 

Rady Naukowej Dyscypliny Geografia Społeczno-Ekonomiczna i Gospodarka Przestrzenna 

wskazanych przez Radę Naukową Dyscypliny Rektor wybierze 8 osób. Pozostali członkowie 

RND zostaną wyłonieni w drodze wyborów. Obecna kadencja Rady kończy się 31.12.2020 r. 

 Prof. dr hab. M. Jędrusik podał do wiadomości, że Senatorowie podjęli uchwałę w 

sprawie określenia trybu zgłaszania kandydatów na członków Rady Uczelni Uniwersytetu 

Warszawskiego na kadencję 2021–2024. Do kompetencji tego organu należy m.in. 

zatwierdzanie rocznego sprawozdania finansowego Rektora UW, wskazywanie kandydatów 

na Rektora, po zaopiniowaniu przez Senat. 

 Senat UW podjął również uchwałę w sprawie wzajemnego poszanowania bez względu 

na przekonania polityczne lub światopoglądowe, która wzywa do tolerancji i poszanowania 

odmiennych poglądów. Dziekan zachęcał do zapoznania się z uchwałą. 

 Dr hab. S. Kulczyk, prof. ucz. podziękowała osobom wykorzystującym urlopy 

wypoczynkowe oraz zaapelowała o planowanie ich wykorzystania w okresie wolnym od zajęć 

dydaktycznych w grudniu.  



 Mgr K. Rucińska przekazała, że administracja Wydziału funkcjonuje w hybrydowo-

zmianowym systemie pracy. Godziny otwarcia budynku dostosowane są do potrzeb 

pracowników. Zwróciła się z prośbą o zgłaszanie zapotrzebowania w tym zakresie. 

Poinformowała o otrzymaniu przez część pracowników podpisów elektronicznych i poprosiła 

o informowanie, jeśli ktoś potrzebuje takiego podpisu. 

 Dr J. Korycka-Skorupa poinformowała, że 12 listopada 2020 r. odbyła się w trybie 

online gala wręczenia Nagrody Prezydenta m.st. Warszawy za najlepsze prace magisterskie i 

dyplomowe o rozwoju stolicy. Konkurs jest organizowany wspólnie przez Urząd m.st. 

Warszawy i Muzeum Warszawy od 5 lat. Wyróżnienie w konkursie otrzymał mgr Dawid Jan 

Maciuszek za pracę magisterską o charakterze wdrożeniowym pt. „Optymalizacja formy 

graficznej Załącznika 14 Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta stołecznego Warszawy”. Załącznikiem jest mapa Warszawy w skali 

1:20 000 w formacie 1,52 x 1,58 m, zawierająca ponad 110 wydzieleń, w której nasz absolwent 

udoskonalał poprawność rozwiązań kartograficznych, w tym graficznych, dotyczących 

identyfikacji barw i czytelności znaków. Opiekunem pracy był dr P. Kowalski. Dr J. Korycka-

Skorupa pogratulowała wyróżnienia. 

 Dr hab. J. Pasławski, prof. ucz. przypomniał, że w latach 70. XX wieku laureatem 

konkursu na najlepszą pracę magisterską został dr hab. W. Ostrowski. 

 

Ad 3. 
 
 Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska przedstawiła zasady organizacji zajęć w czasie 

pandemii. W semestrze zimowym zajęcia będą się odbywały w formie zdalnej. W semestrze 

letnim sposób prowadzenia zajęć będzie zależała od sytuacji w kraju. Dopóki będziemy w 

strefie czerwonej, wszystkie zajęcia będą się odbywały w trybie zdalnym. Gdy nastąpi poprawa 

sytuacji epidemicznej, decyzja o trybie prowadzenia zajęć będzie należała do KJD. Prodziekan 

poinformowała, że przewiduje wówczas, po konsultacjach ze studentami, wprowadzenie dla 

niektórych zajęć formy hybrydowej. 

 Przypomniała, że w bieżącym roku akademickim nie będzie możliwości przekładania 

zajęć na kolejny semestr. Jeżeli zostaną zaplanowane zajęcia ogólnouniwersyteckie w formie 

zajęć w terenie, a nie będą mogły one odbyć się w tej formie w wyznaczonym terminie, będą 

musiały zostać poprowadzone jako zajęcia równoważne.  

 Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska powiadomiła, że zajęcia terenowe obligatoryjne w 

programie studiów będą musiały się odbyć. Jeżeli sytuacja epidemiczna nie pozwoli na 

przeprowadzenie ich w terenie, będą musiały być przeprowadzone w formie hybrydowej lub 

zdalnej. 

 Prodziekan dodała, że przewiduje wprowadzenie konsultacji ze studentami w formie 

stacjonarnej. Konsultacje takie dotyczyłyby zajęć zaplanowanych jako stacjonarne, a 

niemożliwych do odbycia w tej formie, nawet przy poprawie sytuacji epidemicznej. 

 Poprosiła o przekazanie wszystkim prowadzącym zajęcia dla studentów I roku 

informacji, że jeśli studenci I roku mają trudności i program przedmiotu jest realizowany wolniej 

niż było to w poprzednich latach przy stacjonarnym trybie prowadzenia zajęć, KJD może wydać 

zgodę na uruchomienie dodatkowych godzin konsultacyjnych dla tego kursu. Zwróciła się z 

prośbą o zgłaszanie takich przypadków. Dodała, że dla studentów godziny te będą 

dobrowolne. Wyjaśniła, że dodatkowe konsultacje będą uwzględniane przy rozliczaniu 

pensum. Taka forma wsparcia studentów będzie się odnosiła również do zajęć w semestrze 

letnim, o ile nie będą się one mogły odbywać stacjonarnie. 

https://muzeumwarszawy.pl/piata-edycja-nagrody-prezydenta-za-najlepsze-prace-dyplomowe-rozstrzygnieta/
https://muzeumwarszawy.pl/piata-edycja-nagrody-prezydenta-za-najlepsze-prace-dyplomowe-rozstrzygnieta/


 Prodziekan przekazała, że zostało rozliczone pensum dydaktyczne za rok akademicki 

2019/2020. Nadpensum, łącznie z godzinami nadliczbowymi na studiach zaocznych, wyniosło 

2200 godzin. Pracownicy Wydziału mieli 566 godzin niedopensum.  

 Prodziekan poinformowała, że w związku z mniejszą liczbą studentów, jest 

zmniejszona liczba grup zajęciowych. Dodała, że został przygotowany wstępny bilans 

studentów, którzy uczestniczą w zajęciach. Przedstawia się on następująco: 

Na studiach I stopnia na I roku kierunku Geografia były zapisane 94 osoby, obecnie w 

zajęciach uczestniczy 85 osób (w tym studenci MISMAP), na II roku - 90 osób, na III roku - 74 

osoby. Łącznie na kierunku Geografia na studiach I stopnia jest 249 studentów. 

Na studiach I stopnia na I roku kierunku Gospodarka przestrzenna jest 53 studentów na 58 

zapisanych, na II roku - 51 osób, na III roku - 59 osób. Łącznie jest 163 studentów. 

Na studiach II stopnia na kierunku Geografia na I roku jest 69 osób, na II roku - 52 osoby. 

Na studiach II stopnia na kierunku Gospodarka przestrzenna na I roku są 44 osoby aktywne, 

na II roku - 28 osób. 

Na studiach zaocznych na wszystkich kierunkach łącznie studiują 53 osoby. 

Na kierunku Studia miejskie jest 37 studentów. 

Obecnie na WGSR jest około 700 studentów na wszystkich rodzajach studiów.  

 Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska podała do wiadomości, że w związku z mniejszą od 

przewidywanej liczbą studentów, nieunikniona będzie redukcja liczby grup zajęciowych. 

Będzie też mniejsza liczba bronionych prac licencjackich i magisterskich. Zwróciła się z prośbą 

do kierowników seminariów, aby układając plan zajęć na specjalnościach na studiach II 

stopnia, sprawiedliwie rozłożyli opiekę nad pracami dyplomowymi, aby godziny nieregularne 

mogły być dopełnieniem pensum. Przypomniała, że obowiązują ogólnouczelniane zasady 

rozliczania pensum wynikające z regulaminu pracy. Jeżeli nauczyciel akademicki nie wykonuje 

pensum, jest wymóg zmniejszenia wymiaru jego zatrudnienia. Dodała, że przy rozliczaniu 

ubiegłorocznego pensum, każdy przypadek, gdy pracownik miał niedobór pensum większy niż 

50 godzin wymagał wyjaśnienia. Prodziekan zapewniła, że służy pomocą przy planowaniu 

pensum. 

 Przypomniała, że zbliża się tura egzaminów dyplomowych w grudniu. Do 21 grudnia 

muszą się odbyć egzaminy, a prace powinny zostać złożone najpóźniej 7 grudnia. Przy 

niedopełnieniu tych reguł, student - zgodnie z przepisami - jest skreślany z listy studentów. 

Prodziekan dodała, że godziny za egzaminy dyplomowe przeprowadzone w grudniu liczą się 

opiekunom do tegorocznego pensum. Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska poprosiła o zabranie 

głosu mgr. J. Skrzypczuka. 

 Mgr J. Skrzypczuk zwrócił się do prowadzących zajęcia z prośbą o zgłaszanie drogą 

mailową terminów egzaminów w sesji zimowej. Poinformował, że plany zajęć na studiach 

licencjackich na obydwu kierunkach są już ułożone. Poprosił o weryfikację przez 

poszczególnych pracowników swoich planów i o zgłaszanie ewentualnych nieprawidłowości 

(np. nakładania się zajęć, przypisania właściwych zajęć pracownikowi) do niego lub do 

pracowników dziekanatu. Dodał, że wkrótce zostanie przekazana informacja o możliwości 

układania planów na studiach II stopnia. Prawdopodobnie 3-4 grudnia pełen plan będzie 

dostępny na stronie WGSR i w USOS.  

 Następnie Kierownik dziekanatu zwrócił się do studentów informując, że data rejestracji 

na zajęcia ogólnouniwersyteckie na semestr letni została zmieniona. Rektor UW podjął 

decyzję o rejestracji na te zajęcia od 21 grudnia. Rejestracje na zajęcia wydziałowe rozpoczną 

się około 15 grudnia. Informacja o dokładnej dacie zostanie przekazana wkrótce. 

 Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska odpowiadając na komentarze z czatu wyjaśniła, że 

Wydział nie miał kłopotów z liczbą kandydatów na studia, tylko z faktem, że kandydaci nie 



spełniali wymogu uzyskania minimum 50 pkt. Dodała, że w marcu będą opracowywane zasady 

rekrutacji na przyszły rok i wówczas będzie można uwzględnić propozycje pracowników w tym 

zakresie. Będzie można przedyskutować m.in. zgłaszaną już przez dr. hab. B. Zagajewskiego, 

prof. ucz. propozycję, aby przy rekrutacji na WGSR z przedmiotów zdawanych na poziomie 

rozszerzonym nie tylko geografia była przedmiotem wymaganym, ale aby dopuścić do wyboru 

inny przedmiot na poziomie rozszerzonym.  

 Prodziekan podkreśliła, że niepokojące jest to, że studenci rezygnują ze studiów. 

Dodała, że w trakcie studiów (od I do III roku) tracimy około 2-3 grup zajęciowych. 

 Dr hab. T. Wites zwrócił uwagę, że trwają konsultacje dotyczące opracowanego przez 

MEiN projektu zmian w egzaminie maturalnym w 2021 roku. Jedną z propozycji jest zniesienie 

obowiązku przystąpienia do egzaminu maturalnego z jednego przedmiotu na poziomie 

rozszerzonym jako warunku zdania egzaminu maturalnego. Oznacza to, że maturzysta nie 

będzie musiał zdać geografii czy jakiegokolwiek innego przedmiotu na poziomie 

rozszerzonym, aby mieć egzamin maturalny. Dodał, że tworząc zasady rekrutacji, będziemy 

musieli się przystosować do zmienionych wymagań maturalnych. 

 Mgr K. Rucińska zauważyła, że prawdopodobnie założeniem zmian jest, że gdy 

maturzysta nie będzie zdawał egzaminu na poziomie rozszerzonym, automatycznie będzie to 

oznaczało rezygnację z rekrutacji na uczelnie mające własny system rekrutacji. 

 Dziekan podziękował za głosy w dyskusji. 

 

Ad 4. 
 
 Dr S. Dudek-Mańkowska zapowiedziała, że o sprawach finansowych szczegółowo 

poinformuje na jednym z kolejnych posiedzeń Rady Wydziału. 

 Podała do wiadomości, że zostały ogłoszone nowe konkursy w programie IDUB. 

Zwróciła uwagę, że kończy się czas składania wniosków w konkursach na współpracę z WUM. 

Zachęcała do zapoznania się z konkursem pt.: „Fundusz odnawiania i rozwoju infrastruktury 

badawczej”. 

 Następnie Prodziekan zaprezentowała informacje o przygotowaniach do oceny 

parametrycznej dyscyplin za okres 2017-2020.  

 Na wstępie powiadomiła, że działania przygotowawcze są prowadzone dwutorowo. 

Przypomniała, że za przygotowanie materiałów do ewaluacji jest odpowiedzialny Wydział. 

Poinformowała, że w systemie PBN stale są raportowane publikacje oraz aktualizowane są 

dane w systemie POL-on. Dodała, że sprawozdawczość pracowników Wydziału jest 

koordynowana przez dr P. Pokojską - Pełnomocnika ds. Ewaluacji Jakości Działalności 

Naukowej WGSR. Mgr E. Pluta zbiera i raportuje informacje o publikacjach. Drugim obszarem 

prac jest koordynacja działań związanych z przygotowaniem do oceny parametrycznej w 

ramach danej dyscypliny, którą prowadzą zespoły w ramach Rad Naukowych Dyscyplin. W 

RND Geografia Społeczno-Ekonomiczna i Gospodarka Przestrzenna zespół stanowią: dr hab. 

S. Kulczyk, prof. ucz., dr hab. B. Zagajewski, prof. ucz., dr P. Pokojska, dr A. Gendźwiłł, dr 

hab. M. Smętkowski, prof. ucz., mgr E. Pluta. W RDN Nauki o Ziemi i Środowisku w skład 

zespołu wchodzi dr hab. M. Dąbski 

 Dr S. Dudek-Mańkowska poinformowała, że Ustawa z dnia 16 kwietnia 2020 r. o 

szczególnych instrumentach wsparcia w związku z rozprzestrzenianiem się wirusa SARS-

CoV-2 wprowadziła kilka zmian do systemu nauki. Jedną z nich jest wydłużenie okresu 

ewaluacji. Będzie ona obejmowała lata 2017-2021 i rozpocznie się w styczniu 2022 r. Obecnie 

jest opracowywana nowa ustawa ewaluacyjna.  

 Prodziekan powiadomiła, że funkcjonuje już system PBN 2.0. 



 Zwróciła uwagę, że w poprzedniej ewaluacji wiele informacji było wprowadzane do 

ankiety ewaluacyjnej ręcznie, obecnie informacje mają być automatycznie pobierane z różnych 

systemów. 

 Dr S. Dudek-Mańkowska przypomniała kluczowe etapy przygotowań: ustalenie liczby 

N w dyscyplinach, sprawdzenie, czy są przypadki zmniejszenia sumy udziałów jednostkowych, 

weryfikacja oświadczeń raportowanych w systemie POL-on. Dodała, że cały czas prowadzone 

są działania w ramach tych etapów (weryfikacja danych wprowadzonych do POL-on, 

przygotowanie wykazów publikacji do oświadczeń za rok 2020). Określana jest liczba slotów 

publikacyjnych przypadających na pracownika oraz udział punktowy w każdym slocie.  

 Prodziekan przekazała informację, że organizowane są szkolenia dotyczące 

parametryzacji. Powiadomiła, że wkrótce będą przygotowywane są dla władz rektorskich 

raporty dyscyplinowe dotyczące ewaluacji. W związku z tym pracownicy otrzymają do 

weryfikacji wykazy swoich publikacji w odniesieniu do dyscyplin. 

 Podkreślała, że istotne jest potwierdzanie przez autorów publikacji w systemie oraz ich 

weryfikacja. Przypomniała o konieczności połączenia baz PBN z POL-on oraz z ORCID. 

Zaapelowała o utworzenie profilu publicznego w ORCID.  

 Dr S. Dudek-Mańkowska przypomniała, że ocenie parametrycznej podlegają: dorobek 

naukowy (Artykuły i monografie naukowe) oraz efekty finansowe badań naukowych i prac 

rozwojowych (kwoty, które wpływają z tytułu realizacji projektów badawczych, komercjalizacji 

wyników badań naukowych i usług badawczych). Zwróciła uwagę, że prawdopodobnie będą 

brane pod uwagę (poza dotychczas ocenianymi) projekty finansowane przez NAWA, ale tylko 

te, które mają komponent badawczy. Trzecim kryterium oceny jest wpływ działalności 

naukowej na funkcjonowanie społeczeństwa i gospodarki. 

 Przypomniała, że przy ocenie efektów finansowych badań naukowych i prac 

rozwojowych brane będą pod uwagę kwoty, które wpływają z tytułu realizacji projektów 

badawczych, usług badawczych i komercjalizacji wyników badań naukowych. Wpływy z 

projektu uwzględniane są w ocenie w ramach dyscyplin naukowych. Środki finansowe są 

przypisane kierownikowi projektu. Przedstawiła zasady oceny tego kryterium ewaluacji (liczbę 

punktów w zależności od kwoty). 

 Dr S. Dudek-Mańkowska raz jeszcze zwróciła się z apelem o weryfikację publikacji. 

 Zapewniła, że będzie przekazywała pracownikom wszelkie zmiany przepisów i inne 

informacje związane z parametryzacją. 

 Dr hab. M. Dąbski zaapelował do osób, które zadeklarowały dyscyplinę Nauki o Ziemi 

i Środowisku o przekazanie informacji dotyczących przypisania publikacji do dyscyplin oraz o 

połączenie kont ORCID i PBN. 

 Dr hab. B. Zagajewski, prof. ucz. poinformował, że możliwe jest logowanie w PBN 2.0 

przez ORCID. Podkreślił, że bardzo ważne jest połączenie publikacji wpisanych do PBN z 

ORCID. 

 Dr P. Pokojska dodała, że połączenie konta ORCID i konta autora w PBN jest sprawą 

kluczową. Zwróciła się z prośbą o uzupełnienie publikacji własnego autorstwa. Dodała, że 

muszą się one znaleźć na koncie ORCID, gdyż system będzie sprawdzał czy dana publikacja 

jest w tej bazie danych. Zapewniła, że razem z mgr E. Plutą przekaże wytyczne jak przesłać 

publikacje z BPN do ORCID. 

 Prof. dr hab. M. Jędrusik poprosił dr P. Pokojską o przygotowanie instrukcji 

postępowania w celu połączenia kont i przesyłania publikacji między nimi. Poprosił również 

kierowników katedr o dopilnowanie, aby te procedury zostały dopełnione. 



 Na pytanie prof. dr hab. M. Czerny czy połączenie kont dokonane rok temu jest 

wystarczające, dr P. Pokojska odpowiedziała, że nie jest oczywiste, że konta te są 

równoważne pod względem zawartości. 

 Mgr E. Pluta wyjaśniła, że połączenie kont ma na celu przesyłanie między nimi 

informacji o publikacjach. Należy na koncie PBN potwierdzić wprowadzoną publikację, a 

następnie wysłać ja na konto ORCID. 

 Dr hab. B. Zagajewski, prof. ucz. dodał, że w PBN na kontach poszczególnych osób są 

listy publikacji sugerowanych, które nie zostały zatwierdzone. Należy je sprawdzić, dopisać 

brakujące informacje i - jeśli jest to publikacja danej osoby - zatwierdzić, a następnie przesłać 

do swojego profilu i wtedy publikacja jest prawidłowo zaraportowana. Podkreślił, że w PBN 

widać, czy dane konto jest połączone z ORCIDEM i POL-onem. 

 Mgr M. Jankowska poinformowała, że ma częściowo przygotowaną instrukcję 

dotyczącą połączenia kont w obu bazach danych i raportowania osiągnięć naukowych i chętnie 

ją udostępni osobom przygotowującym aktualną jej wersję. 

 
Ad 5. 
 
 Prof. dr hab. M. Jędrusik poprosił o zabranie głosu zaproszoną na posiedzenie Rady 

Wydziału mgr U. Nikitin - Kierownik Sekcji Wsparcia Inicjatyw Badawczych, która przedstawiła 

informacje na temat działalności pracowników Wydziału w zakresie realizacji projektów. Na 

wstępie zaznaczyła, że prezentacja została przygotowana przez cały zespół SWIB oraz 

podziękowała jego członkiniom za współpracę przy jej tworzeniu. 

 Mgr U. Nikitin poinformowała, że niedawno została rozstrzygnięta 37 edycja konkursów 

NCN. Cztery osoby z WGSR zostały laureatami konkursów w tej edycji. Beneficjentkami 

konkursu OPUS 19 zostały dr inż I. Karsznia i dr hab. M. Lackowska, prof. ucz, a w ramach 

konkursu PRELUDIUM 19 finansowanie otrzymali doktoranci: mgr O. Skrynyk i mgr J. 

Ślawska. Mgr U. Nikitin przypomniała, że w 36 edycji konkursów NCN prof. dr hab. M. Solarz 

uzyskał grant w ramach konkursu OPUS 19, a mgr Z. Jabs-Sobocińska w konkursie 

PRELUDIUM 19. 

 Kierownik SWIB podała do wiadomości, że prof. dr hab. M. Solarz kieruje projektem 

zleconym „Geograficzno-Polityczny Atlas Polski. Polska w świecie współczesnym”. Projekt 

będzie trwał 2 lata. Jest finansowany przez Biuro Programu Niepodległa ze środków 

Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego i opiewa na kwotę blisko 1 mln zł. W ramach 

projektu będą prowadzone lekcje z wykorzystaniem map wykonanych w Projekcie, szkolenia 

dla nauczycieli z zakresu geografii politycznej, ogólnopolski konkurs na najlepszą wycieczkę 

geograficzno-polityczną, a efektem końcowym Projektu będzie wydanie nowej edycji Atlasu. 

 Kolejnym projektem realizowanym na WGSR jest realizowany w ramach konsorcjum 

koordynowanego przez Uniwersytet Karola w Pradze projekt E-TRAINEE w ramach programu 

Erasmus+ „Partnerstwa strategiczne w sektorze szkolnictwa wyższego”. Jego celem jest 

opracowanie otwartego kursu e-learningowego dotyczącego analizy czasowych serii danych 

teledetekcyjnych do monitorowania środowiska. Kurs będzie się składał z czterech modułów. 

Naukowcy z WGSR będą koordynować jeden z nich – „Analizy serii czasowych satelitarnych 

obrazów wielospektralnych”. Kierownikiem projektu na UW jest dr A. Marcinkowska-Ochtyra. 

Ponadto w projekcie biorą udział: dr hab. B. Zagajewski, prof. ucz. i mgr K. Gryguc. 

 Mgr U. Nikitin podkreśliła, że pracownicy WGSR zintensyfikowali działalność w ramach 

pozyskiwania nowych projektów zleconych. Poza wspomnianym projektem „Geograficzno-

Politycznego Atlasu Polski”, zostały podpisane dwie nowe umowy. 



 Pierwsza dotyczy realizacji zlecenia „Stołeczność a rozwój miast w kontekście zmian 

regionalnych ze szczególnym uwzględnieniem miasta Radom” realizowanego w Katedrze 

Rozwoju i Polityki Lokalnej. Finansowane jest ono przez Mazowieckie Biuro Planowania 

Regionalnego. 

 Drugim projektem jest „Świadczenie usługi ekspercko-doradczej w zakresie wsparcia 

procesu identyfikacji i opracowania instrumentów wdrażania studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego m. st. Warszawy”. Projekt jest realizowany 

przez Pracownię Miejską w Katedrze Geografii Miast i Planowania Przestrzennego, a został 

zlecony przez Miasto Stołeczne Warszawa. 

 Kierownik SWIB powiadomiła, że obecnie na Wydziale realizowane są 44 projekty (26 

projektów z NCN, 5 z MNiSW, 2 z NCBiR, 2 projekty w programie Horyzont 2020, 1 projekt 

Erasmus+, 8 projektów zleconych). Ogólna ich wartość wynosi około 14 mln zł. W 2020 roku 

pracownicy Wydziału rozpoczęli realizację 10 nowych projektów, w tym 6 projektów z NCN, 1 

z programu Erasmus+ i 3 projektów zleconych. 

 Mgr U. Nikitin zwróciła uwagę, że liczba projektów realizowanych na WGSR stale 

wzrasta. W 2020 roku szczególnie widoczny jest wzrost liczby projektów finansowanych z NCN 

i zleconych. 

 Nawiązując do informacji Prodziekan dr S. Dudek-Mańkowskiej, poinformowała o 

możliwościach dofinansowania z programu IDUB. Dodała, że w ramach mikrograntów jest 

możliwe uzyskanie promesy na finansowanie wykupu Open Acess w najlepiej punktowanych 

czasopismach przed przyjęciem tekstu do druku. Wypłata środków następuje po potwierdzeniu 

przyjęcia danego artykułu przez wydawnictwo. Zwróciła uwagę na konkursy otwarte w ramach 

programu IDUB oraz konkursy planowane. Zachęcała do zapoznania się z propozycjami oraz 

do składania wniosków w tym programie. 

 Mgr U. Nikitin podała do wiadomości, że w 2020 roku w ramach dotacji ze środków 

finansowych WGSR przeznaczonych na utrzymanie i rozwój potencjału badawczego 

finansowanie otrzymało 58 wniosków na łączną kwotę ponad 110 tys. zł.  

 Kierownik SWIB poinformowała o zakresie wsparcia udzielanego pracownikom WGSR 

przez zespół sekcji na wszystkich etapach realizacji projektów: od pisania wniosku po jego 

rozliczenie. 

 Mgr U. Nikitin podziękowała pracownikom wszystkich sekcji na Wydziale za 

współpracę i wsparcie oraz zachęcała do kontaktu z SWIB zapewniając, że pracowniczki sekcji 

dokładają wszelkich starań, aby obsługa projektów badawczych była prowadzona na bieżąco 

i na najwyższym poziomie. 

 Członkowie Rady Wydziału wyrazili uznanie dla pracy SWIB oraz przekazali liczne 

podziękowania za uzyskaną w sekcji pomoc. 

 Prof. dr hab. M. Jędrusik dołączył do pochwał oraz podziękował za pracę wszystkim 

pracowniczkom sekcji, a mgr U. Nikitin za przestawienie informacji. 

 
Ad 6. 
 
 Prof. dr hab. M. Jędrusik zgłosił wniosek o przyjęcie protokołu posiedzenia Rady 

Wydziału w dniu 27.10.2020 r. Poinformował, że dotychczas nie wpłynęły uwagi do protokołu. 

W związku z brakiem uwag od uczestników posiedzenia, Dziekan poprosił o uruchomienie w 

systemie „Ankieter” jawnego głosowania w sprawie zgłoszonego wniosku.  

 W zarządzonym przez Dziekana głosowaniu, w którym na 54 osoby uprawnione 

uczestniczyły 52 osoby, Rada Wydziału jednogłośnie (tak – 52; nie – 0; wstrzymuję się – 0) 

przyjęła protokół. 



 

Ad 7. 

 Prof. dr hab. P. Werner poinformował, że na Politechnice Warszawskiej powstaje 

Centrum Analiz Geoprzestrzennych i Obliczeń Satelitarnych CENAGIS.  

 Będzie to naukowe repozytorium danych geoprzestrzennych Polski wraz z centrum 

obliczeniowym oraz wirtualne laboratorium badawcze z dostępem do otwartych zbiorów 

danych przestrzennych dla obszaru kraju. Unikalnym rozwiązaniem będzie możliwość 

konfiguracji wirtualnych maszyn na życzenie użytkownika. 

 Prof. dr hab. P. Werner zwrócił się z prośbą do pracowników o współpracę z CENAGIS 

w zakresie przekazywania danych przestrzennych uzyskanych w ramach badań. Zaapelował 

również do władz dziekańskich o przychylenie się do - prawdopodobnie niedługo przedłożonej 

- propozycji współpracy z tą instytucją.  

 Dr J. Korycka-Skorupa zaprezentowała publikację autorstwa dr hab. J. Pasławskiego, 

prof. ucz. pt. „Elementy metodyki map tematycznych” wydaną nakładem Autora. Dziekan 

zapewnił, że podejmie działania w celu wydrukowania większej liczby egzemplarzy książki.  

 Dr hab. M. Durydiwka zachęcała do zapoznania się z nową stroną czasopisma „Prace 

i Studia Geograficzne” oraz z artykułami na niej zamieszczonymi. 

 Prof. dr hab. M. Jędrusik zamknął posiedzenie Rady Wydziału 
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